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SVAZ PODNIKATELŮ PRO VYUŽITÍ ENERGETICKÝCH ZDROJŮ 

Na Pankráci 1062/58, 140 00 Praha 4, tel.: 244463687, 244463687 
e-mail.: spvez@spvez.cz 

 
 

V Praze dne 23.2.2009 
 
 
Vážení členové, 
 
dovolte mi, abych vás informoval o současném dění kolem legislativní změny v zákoně č. 
254/2001 Sb. vodní zákon.  
 
Jak již z našich webových stránek víte, Ministerstvo životního prostředí a Ministerstvo 
zemědělství předložily k meziresortnímu připomínkovému řízení návrh zákona, kterým se 
mění zákon č. 254/2001 Sb. o vodách a o změně některých zákonů (vodní zákon). Přestože 
náš Svaz nebyl vyzván k předložení připomínek, jako připomínkové místo (přestože 
v minulosti tomu tak v převážné většině bylo), zaslali jsme naše připomínky jak ministrům 
životního prostředí, průmyslu a obchodu a ministru zemědělství. Tyto připomínky jsme dále 
zaslali některým poslancům Poslanecké sněmovny ČR a senátorům Senátu ČR tak, abychom 
již v předstihu zákonodárce informovali, v čem spočívá nebezpečí při schvalování tohoto 
právního předpisu.  
 
Ve spolupráci se všemi mluvčími Svazu bylo kontaktováno několik poslanců a senátorů, 
proběhla řada osobních jednání a to za účelem hledání podpory u zákonodárců napříč celým 
politickým spektrem. Při těchto jednání nám byla vyslovena potřebná podpora a to jak při 
jednání na jednotlivých ministerstvech, tak v případě, že tento zákon v nezměněné podobě, či 
v podobě pro naše členy nepříznivý, při projednávání v Poslanecké sněmovně nebo Senátu. 
 
S největší podporou jsme se setkali na Ministerstvu průmyslu a obchodu, které zcela 
akceptovalo všechny naše připomínky, zapracovalo je do vlastního návrhu v připomínkovém 
řízení a kde lze očekávat podporu případně i při projednávání návrhu ve vládě. Při návštěvě u 
náměstka ministra tohoto resortu Ing. Tomáše Hünera dne 9.2.2009 jsme obdrželi příslib, že 
naše připomínky k novele vodního zákona budou jako oprávněné zcela akceptovány.  
 
Téhož dne jsem společně s panem Adamem z Asociace energetiků navštívil pana profesora a 
senátora Moldána. Přestože jsem od něj mnoho nečekal, odcházel jsem značně zklamán. 
Z jeho vyjádření o tom, že se s tím nedá nic dělat a že to musíme vzít jako fakt, jsem byl až 
pobouřen. S diametrálně rozdílným přístupem jsme se však setkali dne 18.2.2009 u senátorky 
JUDr. Jiřiny Rippelové, předsedkyně komise senátu pro ústavu ČR a parlamentní procedury a 
senátora Ing. Ivo Bárka, předsedy Výboru pro územní rozvoj, veřejnou správu a životní 
prostředí, kteří pochopili smysluplnost naší snahy o obranu zájmů provozovatelů a vlastníků 
malých vodních elektráren a vyslovili plnou podporu. 
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Dne 20.2.2009 proběhlo na Ministerstvu zemědělství za přítomnosti zástupců Ministerstva 
životního prostředí vypořádání připomínek k novele vodního zákona. S potěšením jsme 
kvitovali, že ze strany Ministerstva zemědělství došlo ke značnému posunu jejich vidění 
reálné stránky připravované novely vodního zákona (zde poděkování především mluvčím 
panu Ing. Bernáškovi a panu Sýkorovi) a pro nás nepříznivá ustanovení především § 12, § 36 
a § 59 budou zcela přepracována. Značný vliv na tento posun má i postoj Ministerstva 
průmyslu a obchodu, který svým nekompromisním postojem dává určitou záruku, že naše 
požadavky a potřeby budou vyslyšeny. 
 
Vážení členové, 
chtěl bych vás všechny ujistit, že Svaz v úsilí o ochranu zájmů našich členů nehodlá ustoupit 
žádnému nátlaku ze strany různých aktivistů, ochránců přírody ani některým úředníkům 
Ministerstva životního prostředí. 
 
 
 
 
 
 
          JUDr. Jiří Vrba 
        Předseda SPVEZ 
 


